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SKRIFTLIG FRÅGA TILL STATSRÅD

Till statsrådet Acko Ankarberg Johansson (KD)

2022/23:629 Akutsjukvården som en central del av totalförsvaret 

Akutsjukvården är en central del av totalförsvaret. Tyvärr finns det vid 
upphandling begränsade möjligheter att ta nödvändig hänsyn till rikets 
säkerhet.

Många akutsjukhus står inför omfattande investeringar vad gäller medicinsk 
teknik och it. Det blir då helt avgörande att kunna göra bedömningar även 
utifrån ett säkerhetspolitiskt perspektiv. Är den tänkta leverantören pålitlig och 
ej beroende av annat land?

Regionerna har inte kompetens att göra bedömningar vilka säkerhetspolitiska 
situationer som skulle kunna uppstå och hur de skulle påverka de investeringar 
i medicinsk teknik och it som har gjorts.

Om regionen ändå kommer fram till bedömningen att risken för påverkan vid 
ett skärpt säkerhetspolitiskt läge är betydande kan det inte översättas till 
upphandlingskrav. Man saknar de möjligheter som exempelvis Försvarsmakten 
har med särskild upphandlingslagstiftning, LUFS.

Om krav ställs är risken stor att beslutet kommer att överklagas och att regionen 
kommer att drabbas av betydande förseningar och kraftigt ökade kostnader.

Jag vill därför ställa följande fråga till statsrådet Acko Ankarberg Johansson:

 

Kommer statsrådet och regeringen att ta initiativ till att sjukvårdshuvudmän ska 
kunna göra säkerhetspolitiska överväganden vid upphandlingar?

………………………………………

Anders W Jonsson (C)

Från Riksdagsförvaltningen
2023-05-04
Besvaras senast
2023-05-17 kl. 12.00
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Överlämnas enligt uppdrag

Lena Lindbäck


